

INFLUENZA

GERMAN DEMOCRATIC REPUBLIC (29 January 1975). — An epidemic of influenza-like illness which started during the second half of December has been reported throughout the country. Morbidity has increased in Potsdam, Frankfurt (Oder), Halle and Cottbus, while there has been a decrease in all age groups in the rest of the country. The disease has so far affected 11% of the general population, with the highest incidence in the 0-6 years age group. One hundred and twelve strains of influenza virus A, antigenically related to A/Port Chalmers/1/73, have been isolated. Serological tests revealed 1 044 cases of infection with influenza virus A, 21 with influenza virus B, 13 with adenoviruses, seven with respiratory syncytial virus and 23 with *Mycoplasma pneumoniae*.

ICELAND (13 February 1975). — An influenza epidemic has been observed since 4 January in Reykjavik and small towns on the south coast of the country. The beginning of the epidemic coincided with the entry into Iceland of four members of a military aeroplane crew who were suffering from influenza when they arrived from Florida on 4 January and who showed serological evidence of infection with virus A.

GRIPPE

RÉPUBLIQUE DÉMOCRATIQUE ALLEMANDE (29 janvier 1975). — On a notifié, dans l'ensemble du pays, une épidémie d'affections d'allure grippale qui commença pendant la seconde moitié de décembre. La morbidité a augmenté à Potsdam, Francfort (Oder), Halle et Cottbus, alors qu'il y a eu une diminution dans tous les groupes d'âge pour le reste du pays. La maladie a atteint jusqu'ici 11% de la population, avec une incidence maximale dans le groupe d'âge 0-6 ans. On a isolé 112 souches de virus grippal A apparentées au point de vue antigénique à A/Port Chalmers/1/73. Les tests sérologiques ont révélé 1 044 cas d'infections à virus grippal A, 21 à virus grippal B, 13 à adénovirus, sept à virus syncytial respiratoire et 23 à *Mycoplasma pneumoniae*.

ISLANDE (13 février 1975). — Une épidémie de grippe a été observée depuis le 4 janvier à Reykjavik et dans de petites villes de la côte sud de l'Islande; son début a coïncidé avec l'entrée dans le pays de quatre aviateurs militaires qui étaient atteints de grippe lorsqu'ils arrivèrent de Floride le 4 janvier et chez qui l'infection à virus A fut confirmée par les examens sérologiques.